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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Про чи тай те диа лог. От веть те на во прос, сле ду ю щий после диа ло га, вы -
брав один из пред ло жен ных ва ри ан тов
от ве та.
 

Liz: Would you like to come to Janet's surprise party tomorrow night?
Harry: I'm going to a concert tomorrow. I wish I could be two places at once.

 
What does Harry mean?

1) He'll attend both the concert and the party.
2) He'll change his plans at once. 3) He has saved a place for Janet.

4) He regrets that he can't go to the party.

2. Про чи тай те пред ло же ния. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от -
ве та.
 

My ... ambition is to become a chef in one of the big hotels.
1) brother-in-law's 2) brother-in-law 3) brother's-in-law

4) brother's-in-law's

3. Вы бе ри те от вет ную ре пли ку, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной ре -
пли ке-сти му лу.
 

I'd like to go for a drink now.
1) Nor do I. 2) Neither would I. 3) Either had I. 4) So would I.

The American bald eagle (1) ... off the endangered register in the next two years.
More than 1,130 animals and plants (2) ... by the US Fish and Wildlife Service as
endangered or threatened, making it illegal to kill or harm them. Until now, few species
had been removed from the register and when they were it was usually because
they (3) ... extinct. As America's national bird, the bald eagle has been protected in
various ways since 1940. The eagle, that is not really bald but looks it because of the
white feathers on its head, (4) ... only in North America. It (5) ... the centre of attention
in the argument about the best way to protect endangered species. Most
environmentalists agree that if the use of pesticides isn't reduced, it (6) ... the
reproductive system of rare species. But fortunately, there are now more than 5,000
nesting pairs of the bald eagle in the continental US and the numbers (7) ... at 10 per
cent a year.

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) will probably take 2) will probably be taken 3) is probably taking
4) takes probably

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (5).

1) recently becomes 2) is recently becoming 3) had recently become
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4) has recently become

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (6).

1) has certainly affected 2) will certainly affect
3) will certainly be affected 4) is certainly affected

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (7).

1) have been grown 2) had grown 3) are grown 4) are growing

It is said that technological development has given people more leisure time than
they used to have, and that this frees them up to concentrate (1) ... their interests and
hobbies. It seems to me however, that most people spend their free time doing things
that do not contribute (2) ... their development. To start with, the most popular free-time
activities seem to be ones that people do alone. For instance, most people spend much
time (3) ... the internet and, even when they are interacting (4) ... others, t hey are only
doing so electronically. In addition (5) ... this, when people go out it is often to visit the
shopping centre. At (6) ... same time, there are examples of people making good use of
their time. At weekends, there are parks, forests and beaches full of people doing sports
or taking walks together. Some people do (7) ... volunteer work for charity
organisations. Other people join theatre or singing groups and there are many people
who enjoy reading Sadly, however, this reflects (8) ... relatively small part of the
overall population.

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) on 2) at 3) in 4) for

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (2).

1) for 2) to 3) at 4) in

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (3).

1) for 2) at 3) on 4) in

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (4).

1) to 2) for 3) with 4) -

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (5).

1) to 2) for 3) with 4) of

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (6).

1) a 2) an 3) the 4) -

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) a 2) an 3) the 4) -
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§ 1. The Slimden Music Festival is one of the longest-running musical festivals in
the UK. Founded in 1978, Slimden is a week-long festival for young musicians under
the age of sixteen. There are children of all ages and they can play every instrument
you can imagine. It really is something to see them arriving with their trumpets, guitars
and drum sets. There’s a sense of excitement in the air. Everyone knows this is going to
be a special week which could help them launch a professional career.

§ 2. All of these kids are promising musicians who have managed to catch the
attention of a team of musical experts. All of them have been recommended by
someone who has noticed their talent. Their performances have been recorded and sent
to the team of experts, who decide which lucky youngster will get a place. Every year,
more than ten thousand people apply, but only five hundred are chosen.

§ 3. With that level of competition, standards are obviously high. No one is likely
to get a place without making a serious effort. All of them are still at school and they
are expected to spend seven or eight hours a day on their academic studies. However, to
get this good at their instruments, they must also dedicate several hours a day to
practice. This means that they have little time for socialising. Fortunately, the
organisers realise this and they make sure that there are plenty of chances to have some
fun. There are daily trips to places of interest and there’s a disco every night.

§ 4. Fourteen-year-old Blanca picked up the flute when she was six and has been a
member of her school orchestra for a couple of years. Her teacher thought she had
something special and suggested that she apply for a place. Blanca couldn’t decide
whether to go or not, but now she’s here, you can’t help noticing her enthusiasm.

§ 5. Many of the children at Slimden are looking forward to playing side-by-side
with some of the most famous classical musicians and directors in the country. «This is
my second festival and I want to be spotted by one of the musical directors», says
Luigi, «I learnt a lot the last time I came and I’ve spent the last year developing those
skills. I hope someone notices me and that I get offered a place in the national
orchestra».

§ 6. Over the week, the children take part in various workshops and work on
learning new pieces of music. They’ve also benefited from personal feedback from the
professionals and had a laugh with their new friends. Everyone’s had an incredible
time.

15. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

What does it say in paragraph 1 about the people arriving at the festival?
1) They seem to be enthusiastic. 2) They don’t know where they’re going.

3) They are people of all ages.

16. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

The festival organisers understand that the children ...
1) won’t make much effort during the festival.

2) need to have some time to relax during the festival.
3) won’t be interested in socialising with each other.

17. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

Before the festival, Blanca ...
1) didn’t know if she should attend. 2) had only just started playing the flute.

3) was very enthusiastic about going.

18. Опре де ли те зна че ние ука зан но го слова в тек сте.
 

benefited (§ 6)
1) escaped 2) refused 3) gained

19. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

You shouldn't tell anyone (ещё) about the problem.
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20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

The two candidates applied for the post, but (ни один) of them had the necessary
qualifications.

(1) ... to the myth of the Tower of Babel (2) ... was once a time when all people
spoke a common language. This doesn't seem a very believable story if you consider
how many languages are spoken in the world today. (3) ... is true is that throughout
history people have always searched for a global language, one that can be used to
communicate with anyone, no (4) ... where they originally come from.

21. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

22. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

23. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

24. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (4) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
25. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо -

дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

26. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

27. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

28. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

29. Про чи тай те пред ло же ние (5). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

30. Про чи тай те пред ло же ние (6). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

1.  John has а ... (VARY) of different, brightly coloured ties that he wears to work.
2.  Don’t be afraid of the dog, it’s completely ... (HARM).
3.  Although they sometimes quarrel ... (NOISY), the Browns are good neighbours.
4.  Dan would never do anything to ... (DANGER) the lives of his children.
31. Про чи тай те пред ло же ние (1). От при ве ден ных в скоб ках слов об ра зуй те

ОД НО КО РЕН НЫЕ слова таким об ра зом, чтобы они грам ма ти че ски и лек си че ски
со от вет ство ва ли со дер жа нию пред ло же ния. Пом ни те, что за дан ную форму слова
не об хо ди мо из ме нить. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

32. Про чи тай те пред ло же ние (2). От при ве ден ных в скоб ках слов об ра зуй те
ОД НО КО РЕН НЫЕ слова таким об ра зом, чтобы они грам ма ти че ски и лек си че ски
со от вет ство ва ли со дер жа нию пред ло же ния. Пом ни те, что за дан ную форму слова
не об хо ди мо из ме нить. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.
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1.  The tallest trees in the world are called redwoods and they have grow in
California. These

2.  trees which can reach heights of around 91 metres. Among the enormous
redwoods,

3.  one other giant tree beats them all. This tree was discovered and measured in
2006.

4.  The National Park Service then announced itself that at 115.7 metres, it was the
tallest

5.  tree in the world. Now it is so enough famous that it even has a name,
‘Hyperion’.

6.  In California there are every other giant redwoods which are just a little shorter
than

7.  Hyperion. The exact location of many of these enormous trees is been kept
secret to

8.  prevent them from being damaged. A typical redwood tree may lives for 500 to
700 years.

9.  The National Park Service says that the redwoods’ great height it is mainly due
to the

10.  climate in California; there is many heavy rain every year and the
temperatures are mild.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

37. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

38. Про чи тай те текст. Из стро ки (6) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

39. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

40. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.


